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Jaký byl rok 2011

 Ani se mi nechce věřit, že je to již víc jak rok, co jste šli k volebním urnám. Žádný začátek není jednoduchý, tak jako 
v každé jiné nové práci. Člověku chvíli trvá, než chytne ten správný rytmus. Velkou oporou jsou pro mě zastupitelé. 
Každý z nich je odborníkem ve své profesi a jejich názory, rady, připomínky jsou pro chod obce velice užitečné. Zvláštní 
kapitolu představuje předchozí starosta, a zároveň současný zastupitel, pan Josef Konvičný. Měl tu trpělivost a snažil se 
mi předat vše, co považoval za důležité pro správný chod obce. Nic by ovšem nefungovalo, kdyby neseděla na svém místě 
naše paní účetní Lenka Podzemná. Neberte to prosím jako vychvalování současného zastupitelstva – od toho jste tady 
vy občané, abyste posoudili, zda jste ve vaší obci spokojení. Chtěl jsem tím pouze říci, že jsem rád, že všichni, kteří dostali 

vaši důvěru, „kopou“ společně a bez rozdílu za každou 
dobrou a prospěšnou věc či myšlenku. Naštěstí nás 
při rozhodování nemusí trápit politická příslušnost. 
Těchto nechutných tahanic máme všichni dost při 
sledování našich vrcholných představitelů. Jsem velice 
rád, že se za ten rok vedle běžných činností, podařilo 
rozjednat či dotáhnout do konce některé akce, které 
by nám všem měly trochu ulehčit a snad i zpříjemnit 
náš život zde v obci. Nákupem kompostérů jsme nejen 
naplnili literu zákona, ale hlavně jsme tím mnohým 
z vás vyřešili všetečný problém bio odpadu a otázku: 
„Kam s ním?“. Díky kontejnerovému vozidlu značky 
IVECO jsme zase vyřešili svoz posečené trávy a větví 
z osekaných stromů. Tuto dřevní hmotu již nemusíte 
dál pálit na svých zahradách – stačí, když nám zavoláte 
a my větve odvezeme. Obci tím prospějete hned 

dvakrát. Jednak budeme my všichni dýchat chutnější vzduch a díky pořízenému štěpkovači se v kulturáku a na obecním 
úřadě pěkně ohřejeme. To vše se podařilo díky využití dotace z Operačního programu životního prostředí. Z fondu 
soudržnosti jsme obdrželi 85%, ze Státního fondu životního prostředí 5% a vlastní prostředky činily 10% celkové 
částky. Abychom vám (převážně těm aktivnějším) více zpříjemnili krásné letní dny, vybudovali jsme hřiště na plážový 
volejbal a fotbal. Tato akce ukázala, že je v obci stále dost obětavých lidí, kteří rádi přiloží ruku k dílu a ve svém volnu 
brigádničí. Musím přiznat, že mě to velice potěšilo. Tímto počinem se ještě více zatraktivnil místní sportovní areál. Asi 
nejvíce jsou všem na očích cesty. Opravy jsou finančně velice nákladné a neprobíhají tak rychle, jak by si asi většina 
z vás přála. Proto jsem velice rád, že se i letos podařilo opravit část místních komunikací. Snad se nám podaří najít 
nějaký dotační titul a získat tak další prostředky i v příštím roce. Ekologie je slovo, které se vám stále více vrývá 
do paměti. Aspoň to ukazují výsledky sběru tříděného odpadu. V letošním roce jsme mezi obcemi od 500 do 2000 
obyvatel obsadili ve sběru pěkné páté místo. Tabulky ukazují, že třídíme rok od roku více a jen pevně věřím, že se tento 
trend nezastaví. Poslední větší akcí v letošním roce je změna systému vytápění kulturního domu a obecního úřadu. 
Jelikož jsou platby za plynové topení již dál neúnosné, rozhodli jsme se nahradit plyn štěpkou. Návratnost této investice 
je přibližně šest let. Na tuto akci se bohužel nedal uplatnit žádný dotační titul a tak jsme finanční prostředky získali 
zvýšenou těžbou dřeva. Pokud vše půjde dle plánu, mělo by nás teplo ze štěpky hřát už od 1.1.2012. To je tedy stručné 
shrnutí letošního roku. Roku, který za chvíli skončí a bude již zanedlouho minulostí. Pro zpříjemnění posledních dní si 
pro vás připravila místní základní a mateřská škola s přispěním obecního úřadu v sobotu 10.12.2011 Vánoční jarmark. 
Součástí bylo i rozsvícení vánočního stromku s překvapením a cimbálovkou.Více o jarmarku se dozvíte v přiloženém 
článku i s fotodokumentací. Úplný závěr roku si můžete zpestřit akcí: II. Výroční dobytí Jarčovské kuly tentokráte jižní 
cestou. Koná se 30.12.2011. Závěrem mi dovolte popřát vám klidné a pohodové vánoční svátky, pevné zdraví a šťastný 
vstup do nového roku. Ze srdce přeje Ivo Veselý /starosta obce/.
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     • Kabelová televize

1/ Byl spuštěn nový dětský program s názvem NICKELODEON JUNIOR
Běží na frekvenci S31 - 383,25 MHz B/G.
2/ Program DISCOVERY bude vypnut s konečnou platností k 31.12.2011.
Tento program bude nahrazen programem NATIONAL GEOGRAPHIC.
3/ Pro zkvalitnění vysílání došlo k přeladění digitálních kanálů ( analogových
se to netýká)
Původní rozmístění kanálů MUX ( do 23.11.2011 15,00 hod.) bylo :
MUX1 na kanále R21 - ČT1, ČT2, ČT4, ČT24
MUX2 na kanále R22 - NOVA, NOVA CINEMA, PRIMA, PRIMA COOL,
TV BARANDOV
MUX3 na kanále R23 - PRIMA LOVE
Nové rozmístění kanálů MUX ( od 23.11.2011 15,00 hod.) je :
MUX1 na kanále R21 - ČT1, ČT2, ČT4, ČT24
MUX2 na kanále R23 - NOVA,NOVA CINEMA, PRIMA, PRIMA COOL,
TV BARANDOV
MUX3 na kanále R25 - PRIMA LOVE
Uživatelé si pouze přeladí balíky MUX2 ob jeden a MUX3 ob dva kanály. 

Zastupitelstvo obce na svém 12.zasedání schválilo úpravu poplatku za kabelovou televizi nově takto :
roční poplatek : 1 000,-Kč
V letošním roce došlo k celkové rekonstrukci kabelové TV. Došlo k výraznému zkvalitnění příjmu signálu, rozšíření 
programové nabídky, zprovoznění digitálního příjmu.
V případě poruchy, zhoršení kvality, volejte přímo do firmy 4M Rožnov s.r.o. 571 626 345, mob. : 603 428 224, 
e-mail : info@4mroznov.cz

Zastupitelstvo obce na svém 12.zasedání schválilo úpravu místního poplatku ze psů nově takto :
roční poplatek : v obci 200,-Kč, na samotách 100,-Kč.

Dne 11.1.2012 proběhne v dopoledních hodinách sběr vánočních stromků. V případě zájmu položte stromek 
k hlavní cestě. Pracovníci obce stromky odvezou a budou štěpkovat. Komu termín nevyhovuje, může stromky 
odložit na skládku větví „ Na zahradách“ u Bečvy.

Ivo Veselý, starosta

Knihovna při obecním úřadě je v provozu od roku 1958. V současnosti máme k dispozici 4603 knih pro děti, 
mládež a dospělé. Kromě toho nám 2x ročně zapůjčují v rámci cirkulačního programu 200 knih z okresní 
Masarykovy knihovny Vsetín. Jsou to knihy naučné, romány, knihy historické i pro děti. Kromě knih odebírá 
místní knihovna časopis Zahrádkář a pro děti časopis ABC. Také obec každoročně přispívá částkou přibližně 
8000,-Kč na nákup knih nových. Počet čtenářů v současné době kolísá mezi 30-40, což není mnoho. Dříve to 
bývalo 100-130 čtenářů. Proto bych Vás chtěla pozvat na návštěvu knihovny, která je otevřena každý čtvrtek 
od 15-18 hodin. Roční poplatek za zapůjčení knih je pro dospělé 50,-Kč a děti 20,-Kč. V roce 2010 bylo zapůjčeno 
2713 knih, z toho 405 dětských. Příště bych chtěla napsat pár vět o historii naší knihovny.

Ludmila Veselá, knihovnice

    • Poplatky za kabelovou televizi

     • Informace o obecní knihovně

     • Odvoz vánočních stromků

    • Poplatky ze psů
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Dne 19.10.2011 jsme společně s dětmi a rodiči strávili příjemné odpoledne a podvečer na 1. školní akci zvané 
„Drakiáda“. Celý týden jsme s obavami očekávali, zda nám počasí bude přát a nepřijde očekávaný déšť. Kolem 
16.hodiny se začali na fotbalové hřiště scházet první účastníci akce . Po úvodním přivítání ředitelkou školy p. 
E. Nezvalovou se celkem 45 soutěžících zaregistrovalo do prezenční listiny a byly vyhlášeny tzv. dračí soutěže  
„O nejvýše létajícího draka“,„O nejdéle létajícího draka“, „O největšího draka“, „O nejmenšího draka“, „O nejhezčího 
draka“. Každý z nich si svého draka či dráčka pojmenoval např. Sešíváček, Cvokař, Zuřivec, Dědeček, Střelec…. 
Obloha byla brzy zaplněná draky různých velikostí a barev. Porota složená z p. učitelek bedlivě sledovala průběh 
soutěže .Vybrat z takového počtu draků bylo opravdu náročné, ale každý závod má své vítěze.Pochvalu si zaslouží 
i rodiče, kteří si dali tu práci draka vlastnoručně vyrobit a přišli své děti povzbudit. Po vyhlášení hlavních soutěží 
se „drakiádníci“ odebrali k připravenému ohni, kde si opekli špekáčky a také si mohli ještě zasoutěžit i u jiných 
sportovních  disciplín na připravených stanovištích. Překvapení pro všechny zúčastněné se odehrálo za setmění, 
kdy byl na hřišti vypuštěn svítící drak. Škoda jen, že v tuto dobu již ustal vítr a tento drak mohl získat pouze ocenění 
za nejkratší dobu letu. Každý účastník byl odměněn účastnickým listem a sladkou odměnou za výkon. Pro nejlepší z 
nich byly připraveny věcné ceny a taktéž sladkosti. Touto cestou bychom chtěli poděkovat také všem občanům obce 
Jarcová, kteří se podíleli na organizaci této akce a ochotně nám pomáhali.

Kolektiv pracovníků ZŠ A MŠ Jarcová

      Drakiáda v Jarcové
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V pátek 28.10. v 19.01 se rozezněla siréna k požáru listí v lese za posledním domem v ulici za bytovkami. Při příjezdu 
hořela plocha cca 10 x 10 metrů, převážně listí a klestí. Na likvidaci stačil jeden prou C a během půl hodiny byl požár 
zlikvidován. Po návratu do zbrojnice byla umyta technika a rozešli jsme domů v naivní představě, jak se sobotní ráno 

vyspíme. Z omylu nás vyvedla opět siréna a SMS 
v 6.01 k požáru hospodářského stavení Zdeňka 
Vašáta. Požár pod lesem byl vidět zdaleka. Jako první 
dorazili ke stavení členové HZS stanice Valašské 

Meziříčí se dvěma cisternami, ti vzbudili majitele , kteří neměli tušení, že jejich stodola cca 4 metry od jejich domu je 
celá v plamech. V těsném závěsu za profesionálními hasiči dorazila naše jednotka. Obě jednotky ze snažily ze dvou stran 
proudy vody zabránit přeskočení ohně na rodinný dům, což se naštěstí podařilo, i když už začalo na domu hořet podbití. 
Po příjezdu dalších jednotek z Bystřičky, Poličné, Jablůnky a Zašové nás tito zásobovali vodou pro lokalizaci a likvidaci 
požáru. Při rozednění byl požár lokalizován a bylo nutné neustále dřevo a seno prolévat vodou, protože stále mělo 
snahu se rozhořet. Poté jsme museli konstrukci stodoly strhnout. Protože se ve stodole našel cizí batoh, vyšetřovatelé 
rozhodli o nutnosti pořádně prohledat požářiště, zda je v něm nenachází předpokládaný žhář. Byl povolán bagr, s jehož 
pomocí jsme spáleniště přehrabali. Domněnka že by z hořící  stodoly někdo nestačil utéct se naštěstí nepotvrdila. Celý 
zásah se tak protáhl až do odpoledních hodin. Poděkování patří všem členům jednotky, kteří se na likvidaci požáru 
podíleli. 

Dne 23. března 2011 vydal Obecní úřad v Jarcové Rozhodnutí o skácení lípy „u Bačů“ Tato lípa, která  vyrostla na 
obecním pozemku již vykazovala poškození, zatékalo do ní a okolobydlící občané díky tomu měli strach o své zdraví a 
majetek. Protože jsme čekali na mimovegetační období, po opadnutí listí z lípy dne 8. listopadu přišlo na její skácení. Při 
hledání nejlevnější, ale zároveň bezpečné varianty nám nakonec vyšli vstříc profesionální hasiči ze stanice Valašské 
Meziříčí, kteří v rámci výcviku poskytli 32 m vysokou plošinu, instruktora motorových pil a část směny A, která na 
lípě prováděla výcvik výškového řezání. Naše jednotka SDH Jarcová pak prováděla likvidaci dřevní hmoty na zemi, 
prořezávání a štěpkování shozených větví. 
Bylo nutné odklonit dopravu na Bražiska 
a odpojit domek Skýpalů  od elektrické 
energie aby se mohla „zapatkovat“ plošina. 
Naštěstí nás podrželo počasí za slunečného 
dne se lípa stávala menší a menší. Pracovalo 
se bez přestávky až do setmění. Poslední 
cca dvoumetrový kus, který zůstal stát, již 
nepředstavoval žádné riziko pro občany. 
Ukázalo se, že lípa byla celá dutá a o jejím 
skácení bylo dle našeho názoru rozhodnuto 
správně. Byly tedy zabity čtyři mouchy 
jednou ranou. Skácela se ohrožující lípa za 
minimální náklady, profesionální hasiči 
si udělali výcvik, ke kterému se běžně 
nedostanou, naše jednotka odvedla kus 
práce s pilou a štěpkovačem a jako bonus 
obec získala štěpku pro vytápění kulturního 
domu.                                                  Jaroslav Šula

Dva výjezdy jednotky během 12 hodin

Technická pomoc při kácení lípy

Pavel Kozák ml.v akci
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Předposlední listopadový víkend jsme do Jarcové 
pozvali naši kamarádku Kláru Šenkyříkovou 
z SDH Pravčice, nedávnou mistryni ČR v běhu 
na 100 m překážek a studentku tělovýchovy. Důvod 
její návštěvy u nás bylo, aby naše soutěžící dívky 
naučila, jak trénovat v zimní přípravě v tělocvičně 
aby na jaře měly sil na rozdávání a aby přes zimu 
nezahálely. Zimní přípravu jsme zatím nikdy 
nedělali a rozhodli jsme se to změnit. Soustředění 
bylo pojato nenásilnou formou a tak trochu i jako 
ukončení sezony ženského družstva. V sobotu 
dopoledne probíhala teoretická část s promítáním 
a výkladem. Po společně uvařeném obědě jsme 
odjeli do velké tělocvičny v Růžďce, kde se trénovaly 
starty z bloků, přeskok přes překážku a spousta 
dalších věcí. Večer jsme se vydali za jiným sportem 
a zajeli do hotelu Abácie na dvouhodinový bowling. 

Po bowlingu se v klubovně posedělo, pokecalo a šlo se spát, většina zúčastněných na sále KD. V neděli po snídani proběhl 
ještě kruhový trénink s hudbou opět na sále. Na oběd se zúčastnění již rozjeli či rozešli domů a co si kdo ze soustředění 
odnese a jak to pro sebe využije, je už na něm samotném.                               Jaroslav Šula

 Víkendové soustředění hasiček  

Dne 5. listopadu 2011 se ve sportovním centru Otakara Jandery 
v pražské Stromovce uskutečnil XI. ročník Memoriálu Marty 
Habadové v disciplíně 60 metrů s překážkami v kategoriích 
mladší žáci, mladší žákyně, starší žáci a starší žákyně. 
Jako pokaždé, i letos se vlak směřující směrem na českou metropoli vydal s námi na trať již v pátek 4. listopadu 
v 5:06 ráno. Některým z nás dalo pořádnou práci vstanout a začít fungovat v tak časnou hodinu, ale po rozjezdu vlaku 

a úspěšném přepočítání pasažerů bylo jasné, 
že tu nejtěžší část máme za sebou. Po celkem 
strastiplné cestě náš rychlík chvilku před 9 
hodinou ranní zastavil na pražském hlavním 
nádraží. Naše cestovní zavazadla jsem si opět 
s radostí nechali odvést kamarády z SDH 
Zličín do našeho dočasného domovu v jejich 
hasičské zbrojnici, protože nás cíl byl v té 
chvíli trochu jiný, a to Petřínská rozhledna 
a tamní zrcadlové bludiště. Pravda, trochu 
jsme si to ulehčili, když jsem se na Petřín 
nevydali po svých, ale využili lanovou dráhu, 
nicméně s těmi schody až do nejvyšších pater 
rozhledny nám již nikdo nepomohl a každý si 
je musel vyšlapat pěkně po svých. Ten pohled 
ale podlé mého názoru za to stál. Zrcadlové 
bludiště nám poté umožnilo vidět sebe samé 
v několika desítkách odrazech a samozřejmě 
pohled do zrcadel, která s vámi udělají možné 
i nemožné byl také zábavný. Jelikož nám ale 
čas moc nepřál, nemohli jsem se zdržovat 

a vydali jsme se k prostředkům hromadné dopravy, které nás měli dopravit do Aquapalace v Čestlicích. Náruč nám otevřel 
nespočet skluzavek, tobogánků i tobogánů, vířivek a jiných vodních atrakcí, a to je něco pro mladé hasiče. Někteří nevěděli, 
který tobogán zkusit nejdříve, ostatní se zase uvelebili v horké vířivce, kterou neměli v úmyslu opustit. Po dvou hodinách 
zábavy jsem se v místní restauraci navečeřeli a už nás poslední cesta toho dne, do Zličína. Tento večer šli téměř všichni 
brzy spát, protože si byli vědomi toho, že je druhý den čeká náročná soutěž. 
Ráno po snídani jsme se vydali do Stromovky, kde už se to hemžilo stovkami závodníků. Všichni se poctivě rozcvičovali 
a dokončovali poslední přípravu před samotným startem. Jednotlivé kategorii probíhaly v následujícím pořadí: mladší 
žákyně, mladší žácí, starší žákyně a starší žáci. Myslím si, že ani letos se naši závodníci v poli tolika soutěžících neztratili. 
V kategorii mladší žákyně Katka Rusková v konkurenci 76 dívek obsadila skvělé  7. místo, Terka Geryková 9. místo, a Klárka 
Kociánová 18. místo. V kategorii mladší chlapců soutěžili v celkovém počtu 101 závodníků soutěžili Bajzík Martin (14.), 
Bělocký Honza (24.), a Převor Radim (57.). Mezi 106 staršími dívkami obsadila Katka Skalková 11. místo, Šulová Katka 
33. místo a Terka Bajzíková 35. místo. Náš jediný závodník v kategorii starších chlapců Vojta Jaremejko se umístil mezi 
102 soutěžícími na 21. místě. Nutno podotknout, že i přes některé ne tak dobré výsledky všichni naši závodníci do toho 
dali maximum. 
Po vyhlášení jsme se kvůli menším komplikacím s dopravou vydali pěšky hledat nejbližší stanici autobusu, tramvaje nebo 
metra, která by nás dopravila zpět na Zličín a protože kdo hledá, najde, nezklamali jsme. Večer jsme už jen uvařili večeři 
a zcela vyčerpáni zalehli do spacáků.
V neděli ráno nás čekaly poslední dva úkoly, a to úklid hasičárny a v neposlední řadě pak šťastný návrat domů, kam jsme 
chvíli po obědě zcela utahaní a unavení dorazili.                Ing. Eva Kalužová 

Memoriál Marty Habadové v Praze
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     Beseda s důchodci
Dne 5.11.2011 se uskutečnilo již tradiční setkání jarčovských seniorů se zastupiteli obce a starostou Ivo Veselým. Celé 
akci předcházela pečlivá příprava všech členů sociální a kulturní komise. Ve 14,00 hodin seniory přivítali starosta obce 
p.Ivo Veselý spolu s novou předsedkyní sociální komise p.Lenkou Kostelnou. Děti z MŠ a ZŠ Jarcová si pod vedením svých 
učitelek připravily krásné vystoupení složené z písniček, básniček i tanečních kreací. Překvapením  bylo vystoupení 
jedné z vyučujích, která předvedla orientální tanec. Všichni účinkující byli odměněni velkým potleskem a nejedné 
babičce i dědovi se v oku zaleskla slzička. Starosta obce předal květiny p.Müllerové jako poděkování za úpravu okolí 
zvoničky a kříže. Pro seniory připravily členky komise bohaté občerstvení a celou akci doprovodil svou hudební 
produkcí p.Žlebek. Během příjemného odpoledne se starosta i členky komise věnovali seniorům a pomáhali řešit nebo 
alespoň vyslechli stížnosti, starosti, obavy nebo dotazy.
Abychom pomohli našim seniorům, ale i blízkým a rodinným příslušníkům, přikládáme do zpravodaje informační 
leták „ Co potřebuje senior ?“. 
Chtěla bych poděkovat všem členkám sociální a kulturní komise a zvlášť těm dobrovolným, které ve svém volném čase 
připravily celou akci. 

za sociální a kulturní komisi Iveta Bačová  
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Dne 10.12.2011 se v naší obci uskutečnil nultý ročník akce nazvané Školní vánoční jarmark a rozsvěcení vánočního 
stromu organizovaný ve spolupráci obce a školy.  Na tuto akci se děti připravovaly již od října a vyráběly různé 
vánoční dekorace, ozdoby, svícny, přáníčka a spoustu dalších vánočních věcí, které pak samy prodávaly. Celkovou 
atmosféru adventního času zpříjemnila také vůně svařeného vína, koledy, cimbálová muzika, prodej valašských 
pochoutek a návštěva Mikuláše a čerta při rozsvěcování vánočního stromu. 
Touto cestou bychom chtěli poděkovat všem, kteří nám pomáhali s organizací akce a také maminkám, které 
ochotně napekly perníčky na prodej i zákusky ke kávě. Velký dík patří rodině Porubových, kteří věnovali na tuto 
akci krásný vánoční strom i všem ostatním, kteří podpořili svou účastí toto předvánoční setkání. Finanční výtěžek 
z celé akce bude použit na hodnotné kulturní a sportovní akce pro děti MŠ a žáky ZŠ Jarcová (návštěva divadelních 
představení, dětský den, školní výlet, sportovní akce apod.). 

Těšíme se na další podobná setkání v roce 2012.Kolektiv pedagogických pracovníků ZŠ a MŠ Jarcová 

                  Vánoční jarmark v Jarcové  
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      Perníková tradice

Vánoce v naší rodině začínají pečením medových perníčků vždy už koncem listopadu. Když jsme byly se sestrou malé, 
upekl nám tatínek perníkovou chaloupku a tím začala naše každoroční perníková tradice. Dříve nebyl takový výběr 
formiček na vykrajování těsta, tak jsme si pomáhali, jak se dalo. Vykrajovali jsme podle papírových šablon a starých 
dochovaných forem ve tvaru husarů, koníků a mikulášů. S přibývajícím časem a našimi zkušenostmi začalo přibývat 
množství roztodivných tvarů a počet upečených plechů perníčků se počítal na desítky. Pekly a zdobily se perníkové 
chaloupky velké- alespoň po jedné do každé rodiny, malé chaloupky pro známé, betlémy, svícínky, postavičky Tří králů, 
čerti, mikuláši, andělé a spousta drobných perníčků na ozdobení vánočního stromečku. Protože v rodině přibylo vnoučat, 
pravnoučat, neteří,synovců a přátel, připravuje dnes babička perníkové těsto asi z 6 kg mouky a zadělává v dětské 
vaničce. Na zdobení používáme papírové kornoutky. Jediný problém je, že kornoutky umí vyrobit pouze dědeček a tak 
se nesmí vzdálit z domu, dokud jich nenadělá velkou zásobu. Vždy se těšíme, až se sejdeme na pečení a zdobení perníčků 
u našich doma, zpíváme vánoční koledy, vzpomínáme, jak jsme se těšili na svátek Mikuláše, báli se čertů, jak jsme 
slavili vánoce dříve a jak v současnosti. Babička už má upečenou vánočku a tvarohovou štolu, děda zase chystá pečené 
vepřové nožičky s křenem a vaří 
grog. Zdobení perníčků věnujeme 
celou sobotu a neděli, do práce 
se zapojují i naše děti a vnoučata 
a tak věříme, že rodinná tradice 
bude mít své pokračovatele. Recept 
na naše osvědčené perníkové těsto 
: 50 dkg hladké mouky, 25 dkg 
mletého cukru, 2 celá vejce, 5 dkg 
tuku ( Hera,Stela), 2 lžíce tekutého 
medu, 2 lžíce sirupu, 1 lžíce kakaa, 
2 lžíce rumu, balíček perníkového 
koření, 1/2 kávové lžičky jedlé 
sody, citronová kůra. Postup : 3 
lžíce cukru krystal rozpustíme 
v kastrůlku na světlehnědý karamel, 
rozředíme asi 1 dcl vody, rozvaříme 
a do teplé tekutiny dáme rozpustit 
tuk, med a vejce. Dobře rozmícháme 
a vlijeme na mouku smíchanou 
s ostatními přísadami. Zpracujeme 

tužší těsto a necháme nejméně 1 den 
odpočinout. Z těsta vyválíme plát 
silný asi 5 mm a vykrajujeme tvary. 
Pečeme na plechu potřeném 100% 
tukem ( Iva,Omega). Upečené horké 
perníčky ihned po vytažení z trouby 
potřeme rozšlehaným vejcem, aby 
se pěkně leskly. Po vychladnutí 
zdobíme bílkovou polevou. Poleva 
: 1/2 kg mletého cukru, 1 lžíce 
solamylu, prosejeme, přidáme 1-2 
bílky, citronovou šťávu a dlouho 
mícháme. Pokud je poleva moc hustá, 
přidáme trochu vřelé vody. Zdobíme 
papírovými kornoutky s tenkou 
špičkou. Snad naše předvánoční 
vyprávění pobavilo a také inspirovalo 
k upečení perníčků, které Vám 
krásně provoní celý dům.

 Slávka Müllerová, Eva Brňovjáková
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